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Agrotown is a rural settlement of new type, which has a developed social, 
organizational and economic infrastructure and performs the functions of admin-
istrative, economic, social, cultural and service center for surrounding country-
side and tourist areas.  

Architectural planning structure of agrotown consists of 2 main areas: resi-
dential and production. 

In a production area there are production facilities and their complexes and 
construction of engineering infrastructure. Construction of engineering infra-
structure provides citizens of an agrotown with water supply, energy and electri-
fication, transport and connection, designed for maintenance of the whole rural 
settlement. The production area can consist of several parts. For example, this 
area can include green houses, animal farms, storage yards and stables.  

In a residential area there are 4 main parts. They are a residential develop-
ment, social center, green parks and individual garden plots. Sizes and planning 
forms of this area vary depending on regional conditions of Belarus and its pop-
ulation. A residential development includes houses of agrotown dwellers. Every 
house in agrotown should be provided with water, sanitation, modern heating 
system, radio and telecommunications, telephone, internet. 

Nowadays the government of the Republic of Belarus reduces the costs on 
building of private houses, because the costs on the construction are higher than 
the costs on other issues of the social rural program and last also require large 
investments. In this respect variety of systems of housing has been developed. 
There are 3 main systems of housing: traditional, frame-panel and container. 

Traditional system is system than structural walls and space-enclosing 
walls are made from gas-silicate with glue. 

Frame-panel system is using of lightweight wooden structures, which are a 
two-span combination of closely spaced beams.  

Container system is construction with using of metal and wooden block-
cabins. 

Engineers must create several different planning decisions to reduce costs 
on the building of private houses to solve the problem of reducing the costs on 
the construction. 

Nowadays agrotowns are developing at rapid rate and since 2005 1481 
agrotowns have been built in the Republic of Belarus, and 203 have been built in 
Mogilev region.  
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Инструменты (устройства) для упрочнения методами поверхностно-

пластической деформации используются в станках одной группы (токар-

ная, сверлильная, фрезерная и др.) и не могут использоваться на станках 

других групп, что снижает их технологические возможности. 

В связи с этим в крупносерийном и массовом типах производств ре-

комендуется использовать устройства для магнитно-динамического раска-

тывания.  

Устройство имеет только один вращающийся элемент – диск из маг-

нитопроводного материала, что делает процесс упрочняющей обработки 

простым, надежным и безопасным. В состав устройства входят: корпус, 

шток, источник магнитного поля, кольцевая пластина из антифрикционно-

го материала, деформирующие элементы, регулируемый конус, пружина. 

Диск закрепляют в шпинделе сверлильного (фрезерного) станка, а уп-

рочняемую заготовку одевают на шток устройства. Шпиндель опускают 

вниз до контакта центрового отверстия диска с регулируемым конусом, 

сообщают ему вращение и перемещают с подачей в осевом направлении. 

Магнитный поток от источника магнитного поля проходит через де-

формирующие элементы и замыкается на магнитопроводном диске. Вра-

щение диска, вследствие замыкания на него магнитного потока от источ-

ника магнитного поля, вызывает окружное и радиальное перемещение де-

формирующих элементов. При контакте с обрабатываемой поверхностью, 

под действием динамической магнитной и центробежной сил, деформи-

рующие элементы осуществляют ее поверхностное пластическое дефор-

мирование и формируют высокие качественные характеристики упрочняе-

мого слоя. 

В зависимости от свойств обрабатываемой детали, и топографии по-

верхности, которую необходимо получить в обрабатываемом отверстии 

возможно использование установок с другой магнитной системой. 

Для получения лунчато-образного профиля поверхности отверстий 

обрабатываемых деталей твердостью до 50…55 HRC, в крупносерийном и 

массовом типах производств, предлагается использовать устройство для 

магнитно-динамической обработки с использованием магнитов сборной 

конструкции с чередующимися полюсами для придания динамической ак-

тивности деформирующим элементам.  




